
ABATELE  GENERAL  AL
FRANCISCANILOR  ÎN  VIZITĂ  LA
PATRIARHIE
În după-amiaza zilei de vineri, 9/22 octombrie 2021, a vizitat
Patriarhia  recent  alesul  stareț  general  al  franciscanilor,
Părintele  Massimo  Fusarelli  Ofm,  abatele  Ordinului
Franciscanilor  din  întreaga  lume.  

Reverendul Abate a fost însoțit de Custodele Țării Sfinte,
părintele  Francesco  Patton,  părintele  Dobromiro,  părintele
Luca,  părintele  Sinesa  și  părintele  Athanasios  Makora,
părintele  Marcu,  părintele  Faltas,  precum  și  de  alți
franciscani.  Aceștia  au  fost  primiți  de  Preafericirea  Sa,
împreună cu Eminențele lor, Mitropolitul Isihie al Kapitoliei,
Părintele  Secretar  General,  Arhiepiscopul  Aristarh  al
Constantinei  și  alți  Părinți  aghiotafiți.

Preafericirea Sa s-a adresat tuturor celor prezenți după cum
urmează:

„Dragă părinte Massimo,

“Dragă Părinte Osauro,

Paternitatea ta, Părinte Francesco,

Iubiți membri ai frățiilor noastre,

Dragi părinți,

În timp ce vă faceți pelerinajul în Țara Sfântă, vă urăm bun
venit, dragă Părinte Massimo, și fraților dumneavoastră, în
Patriarhia noastră. Pelerinajul dumneavoastră în Țara Sfântă
vine într-un moment crucial pentru comunitățile creștine din
regiunea noastră.
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În timp ce vă salutăm astăzi, ne amintim cuvintele Domnului
nostru Iisus Hristos, care a spus că acolo unde sunt doi sau
trei adunați în numele Meu, acolo sunt și Eu în mijlocul lor
(Matei 18:20). Îi mulțumim Domnului nostru pentru că aici, în
Țara Sfântă, am construit o cooperare deplină și armonioasă a
Sfintei Edicule. După această primă etapă încheiată cu succes,
continuăm cu cea de-a doua etapă a lucrării, încurajați și
întăriți de relația noastră.

Restaurarea Ediculei Sfinte este un eveniment istoric de cea
mai mare importanță, tocmai pentru că a fost realizat de cele
trei Comunități cărora diaconia Locurilor Sfinte le-a fost
încredințată  de  Pronia  Dumnezeiască.  Dar,  în  acest
parteneriat, relația dintre cele două Frății a crescut, iar
acum plănuim restaurarea Grotei Bisericii Nașterii Domnului.

Cu  toate  acestea,  frontul  nostru  unit  pentru  restaurarea
Ediculei  Sfinte  are  o  semnificație  și  mai  profundă  decât
aceasta. Pentru că am stabilit, de asemenea, un parteneriat
important pentru a face față provocărilor fără precedent cu
care se confruntă comunitățile creștine din cauza situației
politice complicate de aici. Frontul nostru unit este cu atât
mai crucial cu cât apar constant noi dificultăți.

Pe  lângă  sarcina  noastră  comună  de  a  menține  caracterul
creștin al Orașului Sfânt al Ierusalimului și al Țării Sfinte,
avem un interes și un angajament comun în ceea ce privește
primirea  numeroșilor  pelerini  care  vin  din  întreaga  lume.
Avem,  de  asemenea,  un  interes  și  un  angajament  comun  în
susținerea Locurilor Sfinte ca locuri de cult și în menținerea
accesului la acestea pentru pelerini fără deosebire. Și avem
un interes comun și un angajament moral și pastoral de a face
tot  ceea  ce  putem  pentru  a  sprijini  și  susține  populația
creștină, astfel încât creștinii să rămână în Țara Sfântă.
Acest lucru are o consecință evidentă, deoarece o Țară Sfântă
lipsită de prezența creștină și-ar pierde integritatea.

Ne rugăm ca, prin cooperarea noastră, respectul reciproc și o



înțelegere mai profundă, să promovăm cauza unității urmașilor
Domnului nostru Iisus Hristos, care s-a rugat ca ucenicii Săi
să fie una, așa cum El și Tatăl una sunt (Ioan, 17:22).

Dorim  să  vă  exprimăm  aprecierea  noastră,  Părinte  Massimo,
pentru tot ceea ce faceți pentru a-l sprijini pe Părintele
Francesco și activitatea Custodiei în Țara Sfântă. Fie ca
Dumnezeu să vă binecuvânteze în pelerinajul dumneavoastră în
Țara  Sfântă  și  fie  ca  Dumnezeu  să  vă  binecuvânteze  pe
dumneavoastră și pe frații dumneavoastră în momentul în care
vă începeți noua slujire în slujba Ordinului Franciscanilor.

Vă mulțumesc.”

Referindu-se, de asemenea, la cooperarea foarte bună a Frăției
Aghiotafite  cu  Ordinul  Franciscanilor  din  Ierusalim,
Preafericirea Sa a scos în evidență Sfânta Ediculă recent
renovată și protecția drepturilor altarelor din Țara Sfântă.

Mulțumind  pentru  recepția  primitoare,  Părintele  Massimo
Fusarelli  Ofm  și-a  exprimat  satisfacția  pentru  cooperarea
franciscanilor cu Frăția aghiotafită și a dorit ca aceasta să
continue pentru o bună mărturie creștină și pentru protejarea
prezenței creștine în Țara Sfântă.

Din partea Secretariatului-General

 


